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REVISTA PRESEI 
 

 Noi modificări la legea salarizării. Tensiuni între sindicaliști și membrii Comisiei de Muncă 
Ordonanța de urgență care schimbă legea salarizării a trecut de Comisia de Muncă din Camera Deputaților. 
Modificările aprobate îi vizează, printre alții, pe medici și pe profesori, care ar urma să primească salarii mai mari. 
Ședința din Parlament a fost marcată de tensiuni între deputați și sindicaliști. Aceștia din urmă au plecat 
dezamăgiți, în ciuda beneficiilor obținute. 
Potrivit modificărilor aprobate de membrii Comisiei de Muncă, managerii de spitale, farmaciştii, psihologii, dar şi 
asistenţii ar urma să aibă salarii mai mari. Rămân însă niște discrepanțe salariale, avertizează sindicaliștii. 
"Farmacistul, până la biolog inclusiv, este clar dezavantajat în raport cu celelalte categorii profesionale. Sunt 
salarizați în 2022 mai aproape de infirmieră decât de medic", a motivat Iulian Pope, de la Federația Sanitas. 
Adrian Solomon, preşedintele comisiei, a explicat rațiunea acestor modificări: medicii și asistentele trebuie 
stimulați să rămână în spitalele din țară. 
Noile modificări se adresează şi administraţiei penitenciarelor: angajații din închisori ar urma să aibă orele 
suplimentare plătite. 
Și de data aceasta sindicaliștii au avut nemulțumiri. Subliniază că au primit mai puțin decât li s-a promis inițial. 
Sindicaliștii din Poliție arată că ordonanța de modificare a legii salarizării nu le rezolvă problemele de fond și 
amenință cu proteste. 
Ordonanţa 91, care vine să repare legea salarizării, urmează să fie supusă la vot în Camera Deputaţilor, for 
decizional. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Sindicat MAI: Analizăm oportunitatea organizării unor proteste de amploare 
Sindicatul Naţional al Poliţistului şi Personalului Contractual anunţă că analizează organizarea unor proteste de 
amploare dacă până pe 15 martie dialogul cu Guvernul şi MAI privind veniturile poliţiştilor nu vor da rezultatele 
aşteptate. 
"În condiţiile în care, până la data de 15 martie a.c., dialogul social cu MAI şi, în ansamblu, cu Guvernul (de 
exemplu: nici până acum nu am primit răspuns la scrisoarea trimisă d-nei prim-ministru, în 12.02.2018-vezi foto 
ataşată pe facebook), nu va da rezultatele aşteptate, considerăm deschis conflictul de muncă şi, în temeiul 
legislaţiei incidente şi al protocoalelor încheiate de FSNPPC cu organizaţiile sindicale din MAI şi cu Federaţia 
Sindicatelor din Administraţia Naţională a Penitenciarelor, analizăm oportunitatea organizării unor proteste 
legale, de amploare şi pe termen lung, pentru a ne susţine revendicările prezentate", transmit sindicaliştii, printr-
un comunicat de presă. 
Aceştia susţin că revendicările lor, referitoare la: introducerea poliţiştilor şi a personalul contractual în grila de 
salarizare din Legea-cadru 153/2017, începând cu luna martie a.c., dotarea logistică precară, deficitul de personal, 
protecţia fizică şi juridică a poliţiştilor, plata permanenţei de la domiciliu, subfinanţarea MAI, modificarea 
Statutului poliţistului, modernizarea sediilor de poliţie etc., prezentate în şedinţele de dialog social şi trimise 
Guvernului, Ministerul Afacerilor Interne, Ministerului Muncii şi altor instituţii abilitate (pe facebook este ataşata 
una dintre scrisorile trimise MAI) "sunt, în continuare, neglijate de către factorii decidenţi". 
"Intenţia MAI de a susţine, cităm: ,,introducerea posibilităţii plăţii orelor suplimentare” - respectiv un număr de 15 
ore/lună, începând cu luna iunie, în cazul în care acestea nu au fost recuperate în termen de 60 de zile -, reprezintă 
doar o formulă derizorie de abordare a relaţiei cu sindicatele, dat fiind faptul că sumele astfel obţinute ar fi 
insignifiante, iar revendicările noastre vizează o paletă mult mai complexă de probleme, care-i afectează pe toţi 
angajaţii MAI şi nu doar pe cei ce efectuează ore suplimentare", susţine sindicatul. 
Ministrul de Interne a anunţat, luni, că MAI consideră necesară introducerea plăţii orelor suplimentare pentru 
angajaţii din subordine, Carmen Dan precizând că, dacă amendamentele care prevăd acest lucru, sunt adoptate în 
Parlament, primele plăţi vor putea fi făcute în iulie 2018. 
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"Am mai avut discuţii cu colegul meu, ministru al Justiţiei. O să vedeţi că există o zonă susţinută şi sprijinită în plan 
parlamentar şi aflată sub coordonarea ministerului Justiţiei. În perioada următoare se va discuta în Parlament 
OUG 92/2017 privind salarizarea personalului bugetar din fonduri publice. Am avut discuţii cu preşedintele 
Camerei Deputaţilor pentru susţinerea unor amendamente. Considerăm oportum ca intervenţiile în zona salarizării 
MAI să vizeze introducerea posibilităţii salarizării orelor suplimentare, pentru poliţişti şi jandarmi. Deficitul de 
personal cu care ne confruntăm este de aproape 24.000 de angajaţi", a declarat, luni seară, Carmen Dan. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Procurorul general Augustin Lazăr prezintă raportul de activitate al Ministerului Public. Tudorel Toader nu şi-a 
confirmat participarea 
Procurorul general Augustin Lazăr va prezenta miercuri, de la ora 11:00, la Cercul Militar din Capitală, raportul de 
activitate al Ministerului Public pe anul 2017. La eveniment şi-a anunţat prezenţa şi preşedintele Klaus Iohannis. 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, nu a confirmat că va veni la prezentarea bilanţului Ministerului Public. Toader 
nu a participat nici la şedinţa de bilanţ prezentată de DNA. 
Preşedintele  
  
Preşedintele Klaus Iohannis a felicitat DNA pentru rezultatele de anul trecut şi a declarat că evaluarea făcută de 
Tudorel Toader activităţii DNA este subiectivă, tentenţioasă şi partizană, menţionând că eficienţa instituţiei este 
departe de a putea fi contestată. 
"Cifrele nu mint, sunt obiective. În 2017 au fost soluţionate peste 3800 dosare, cu 16,5 % mai multe decât în 2016, 
şi trimişi în judecată aproape o mie de incuplaţi. Pe baza rechizitoriilor DNA, anul trecut, instanţele de judecată au 
condamnat definitiv 713 inculpaţi, ponderea achitărilor fiind de 12%, din care o pătrime ca efect a deciziei CCR 
prin care abuzul în serviciului a fost limitat doar la încălcarea legii nu şi a HG sau alte acte normative. Toate 
demonstrează că DNA este o instituţie care funcţionează eficient şi se află deja de ani buni în prima linie a luptei 
anticorupţie, contrar unei evaluări subiective, tendenţioase şi partizane prezentată opiniei publice de cineva 
săptămâna trecută. Eficienţa DNA este departe de a putea fi contestată", a spus Klaus Iohannis, la prezentarea 
raportului de activitate al DNA. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Justiției a făcut anunțul: Ce s-a discutat în spatele ușilor închise, la întâlnirea cu Laura Codruța 
Kovesi 
Comisia de monitorizare a progreselor înregistrate de România în domeniul reformei sistemului judiciar şi luptei 
împotriva corupţiei (Comisia MCV), convocată şi coordonată de ministrul Justiţiei Tudorel Toader s-a reunit marţi 
pentru a pregăti următoarea misiune de evaluare a Comisiei Europene în cadrul MCV, care va avea loc în perioada 
14-16 martie 2018. 
"Obiectivul reuniunii a fost pregătirea următoarei misiuni de evaluare a Comisiei Europene în cadrul MCV, care va 
avea loc în perioada 14-16 martie 2018, atât din punct de vedere logistic, cât şi din perspectiva contribuţiilor 
necesare pregătirii raportului de progrese ce urmează a fi prezentat instituţiei europene. Fiecare instituţie, prin 
reprezentanţii săi, a prezentat stadiul progreselor, dar şi al măsurilor pentru pregătirea misiunii de evaluare", 
transmite Ministerul Justiţiei, conform News.ro. 
Conform MJ, ministrul Tudorel Toader "a subliniat necesitatea cooperării tuturor instituţiilor cu competenţe în 
context MCV, arătând totodată că raportul de progrese ce va fi întocmit la nivelul ministerului, se va realiza pe 
baza contribuţiilor instituţiilor partenere". 
La reuniune au participat, printre alţii, şefa DNA Laura Codruţa Kovesi, şeful DIICOT Daniel Horodniceanu, membri 
ai conducerii Comisiei juridice din Camera Deputaţilor, Iulian Dragomir - vicepreşedinte, Înalta Curte de Casaţie şi 
Justiţie, reprezentanţi ai CSM, Catrinel Brumar -  Agentul guvernamental pentru CEDO, Ministerul Afacerilor 
Externe,  Octavian Melintescu - comisar şef de poliţie, director general adjunct, Direcţia Generală Anticorupţie, 
Ministerul Afacerilor Interne, Mihai Diaconu - secretar general, Ministerul Finanţelor Publice, Lilian Ilie - director, 
Direcţia operativă de valorificare bunuri confiscate, ANAF, Ministerul Finanţelor Publice, Bogdan Stan - preşedinte 
Agenţia Naţională de Integritate, Silviu Ioan Popa -  secretar general, Agenţia Naţională de Integritate, Cornel 
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Virgil Călinescu - director general, Agenţia Naţională de Administrare a Bunurilor Indisponibilizate, precum şi 
reprezentanţi ai direcţiilor de specialitate din Ministerul Justiţiei. 
Comisia MCV a fost instituită prin Hotărârea Guvernului nr. 216/2012 privind accelerarea implementării 
obiectivelor de referinţă prevăzute în cadrul Mecanismului de cooperare şi verificare. Comisia are ca atribuţie 
evaluarea modalităţii în care toate instituţiile implicate în realizarea obiectivelor Mecanismului de cooperare şi 
verificare (MCV) îşi îndeplinesc sarcinile, potrivit competenţelor acestora, armonizarea eforturilor în cadrul MCV şi 
asigurarea dialogului şi cooperării între instituţiile implicate. 
 (Sursa: news.ro) 
 

 CCR a decis: Parlamentarii, miniștrii ori primarii NU pot avea calitatea de comerciant persoană fizică 
Curtea Constituţională a României a admis, marţi, sesizarea preşedintelui Klaus Iohannis la Legea pentru 
modificarea Legii 161/2003, constatând că sunt neconstituţionale modificările prin care parlamentarii, miniştrii, 
edilii, prefecţii şi şefii consiliilor judeţene pot avea calitatea de comerciant persoană fizică, a anunţat 
preşedintele CCR, Valer Dorneanu. 
Pe 7 februarie, CCR a amânat pentru astăzi luarea unei decizii în acest caz. Iată că judecătorii Curții Consituționale 
au admis sesizarea șefului statului. 
Așadar, CCR a dezbătut obiecţia de neconstituţionalitate a Legii pentru modificarea Legii nr. 161/2003 privind 
unele măsuri pentru asigurarea transparenţei în exercitarea demnităţilor publice, a funcţiilor publice şi în mediul 
de afaceri, prevenirea şi sancţionarea corupţiei, obiecţie formulată de preşedintele României. 
Pe 18 ianuarie, preşedintele Klaus Iohannis a trimis CCR o sesizare de neconstituţionalitate asupra Legii pentru 
modificarea Legii nr. 161/2003. 
Legea transmisă la promulgare pe 30 decembrie are ca obiect de reglementare modificarea Legii nr. 161/2003 în 
sensul eliminării incompatibilităţii funcţiilor de deputat, senator, membru al Guvernului, prefect, subprefect, 
primar, viceprimar, primar general şi viceprimar al municipiului Bucureşti, preşedinte şi vicepreşedinte al 
consiliului judeţean cu calitatea de comerciant persoană fizică. 
„Prin modul în care a fost adoptată, dar şi prin conţinutul normativ, Legea pentru modificarea Legii nr. 161/2003 
privind unele măsuri pentru asigurarea transparenţei în exercitarea demnităţilor publice, a funcţiilor publice şi în 
mediul de afaceri, prevenirea şi sancţionarea corupţiei este neconstituţională întrucât încalcă prevederile art. 1 
alin. (3), ale art. 11 alin. (1), ale art. 65 alin. (2) lit. j), ale art. 75 alin. (1) şi alin. (5) raportat la art. 105 alin. (2) şi ale 
art. 148 alin. (4) din Constituţie”, arăta şeful statului în sesizarea adresată CCR. 
Preşedintele Iohannis invoca motive de neconstituţionalitate extrinsecă. Astfel, el afirma că prin articolul unic pct. 
1 din legea dedusă controlului de constituţionalitate se abrogă dispoziţiile art. 82 alin. (1) lit. e) din Legea nr. 
161/2003, ce instituie incompatibilitatea între calitatea de deputat şi senator şi calitatea de comerciant persoană 
fizică. 
Şeful statului sublinia că, având în vedere că se reglementează într-o materie ce ţine de statutul deputaţilor şi al 
senatorilor, această prevedere ar fi trebuit adoptată în şedinţa comună a celor două Camere ale Parlamentului. El 
indica faptul că legea a fost respinsă de Senat, iar apoi a fost adoptată de Camera Deputaţilor, precizând că astfel 
a fost încălcată Legea fundamentală. 
În ceea ce priveşte incompatibilitatea funcţiei de primar, viceprimar, primar general, viceprimar al municipiului 
Bucureşti, preşedinte sau vicepreşedinte al consiliului judeţean cu anumite funcţii private, Iohannis arată că în 
jurisprudenţa constituţională s-a stabilit că aceasta nu este o condiţie de eligibilitate, iar înlăturarea ei depinde de 
voinţa celui ales, care poate opta pentru una dintre cele două calităţi incompatibile. 
Astfel, el susţine că nu se poate îndeplini o funcţie publică ce obligă la transparenţa modului de utilizare şi 
administrare a fondurilor publice, dacă în acelaşi timp o persoană este angrenată şi în mediul de afaceri, întrucât 
cumularea celor două funcţii ar putea duce la afectarea intereselor generale ale comunităţii şi a principiilor care 
stau la baza statului de drept. 
(Sursa: Agerpres) 
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 CCR: Legea nu poate institui o diferenţiere între judecători și procurori 
Atâta timp cât Constituția stabilește ca judecătorii și procurorii să fie reprezentanți, în egală măsură, în Consiliul 
Superior al Magistraturii, o lege nu poate institui o diferențiere în ceea ce privește alegerea ca președinte al CSM. 
Explicațiile apar în motivarea deciziei Curții Constituționale din 13 februarie, prin care judecătorii CCR au declarat 
parțial neconstituționale modificările aduse în Parlament Legii nr. 317/2004 privind organizarea judiciară. Ca și cu 
alte ocazii, singura opinie separată aparține fostei șefe a ICCJ, Livia Stanciu, care a considerat că legea de 
modificare gândită în Comisia Iordache și adoptată de cele două Camere ar fi trebuit declarată în întregime 
neconstituțională. 
„Legea fundamentală nu face niciun fel de distincţie sub aspectul desemnării doar a unui judecător în funcţia de 
preşedinte sau doar a unui procuror în funcţia de vicepreşedinte al CSM, ci menţionează că preşedintele CSM 
este ales dintre magistraţii judecători şi procurori aleşi în adunările generale ale magistraţilor şi validaţi de Senat. 
Prin urmare, în actualul cadru constituţional, judecătorii şi procurorii, în calitate de membri aleşi ai CSM, au 
vocaţie egală sub aspectul eligibilităţii fie în calitatea de preşedinte, fie în calitatea de vicepreşedinte al 
Consiliului”, se precizează în motivare. 
În opinia CCR, instituirea unei astfel de diferenţieri între membrii CSM judecători şi procurori intră în contradicţie 
cu principiile constituţionale. 
„Atât timp cât Constituţia reglementează (...) Consiliul Superior al Magistraturii ca reprezentant, în egală măsură, 
al celor două ramuri ale magistraturii - judecătorii şi procurorii - şi garant, în această calitate, al independenţei 
Justiţiei - în componenta sa referitoare la autoritatea judecătorească, respectiv instanţele judecătoreşti şi 
Ministerul Public -, legea organică nu poate institui o diferenţiere, în cadrul aceleiaşi categorii a magistraţilor 
aleşi membri ai Consiliului, sub aspectul vocaţiei de a fi ales ca preşedinte al CSM doar în privinţa judecătorilor, 
membri aleşi ai Consiliului. Această opţiune a legiuitorului organic este incompatibilă cu prevederile art. 16 şi ale 
art. 133 alin. (3) din Legea fundamentală”, se mai menţionează în motivare. 
De asemenea, CCR a stabilit că o comisie parlamentară nu poate să exercite competenţele unei structuri din 
cadrul puterii executive. 
„Potrivit noii concepţii a legiuitorului, transpuse la art. I pct. 15 din legea examinată, Curtea reţine că verificarea 
veridicităţii datelor cuprinse în declaraţiile judecătorilor şi procurorilor - membri aleşi ai CSM, din care rezultă 
dacă au făcut sau nu parte din serviciile de informaţii înainte de 1990 sau dacă au colaborat cu acestea, revine, în 
continuare, CNSAS, însă, în ceea ce priveşte declaraţiile privind calitatea acestora de ofiţer acoperit, colaborator 
sau informator al serviciilor de informaţii, competenţa de verificare este una partajată între CSAT şi comisiile 
parlamentare de control al serviciilor de informaţii. (...) Curtea constată că art. I pct. 15 din legea examinată (cu 
referire la sintagma 'comisiile speciale parlamentare pentru controlul activităţilor serviciilor de informaţii' 
cuprinsă la art. 18 alin. (2) lit.b) din Legea nr.317/2004) încalcă art. 1 alin. (4) din Constituţie, întrucât o comisie 
parlamentară exercită competenţele unei structuri din cadrul puterii executive”, se arată în motivare. 
Plenul CCR a adoptat pe 13 februarie, cu unanimitate de voturi, obiecţiile de neconstituţionalitate privind mai 
multe articole din legea de modificare a Legii 317/2014 privind organizarea şi funcţionarea CSM, în timp ce pentru 
respingerea celorlalte obiecţii s-a înregistrat majoritate de voturi. 
Potrivit CCR, au fost admise obiecţiile de neconstituţionalitate formulate şi s-a constatat că dispoziţiile art.I pct.5, 
pct.15 (cu referire la sintagma „comisiile parlamentare de control al serviciilor de informaţii”), pct.19, pct.20 şi 
pct.62 din legea vizată sunt neconstituţionale. Pe de altă parte a fost respinsă, ca inadmisibilă, obiecţia de 
neconstituţionalitate referitoare la dispoziţiile art.I pct.34, iar obiecţiile de neconstituţionalitate referitoare la 
dispoziţiile art.I pct.4, pct.7 şi pct. 48, precum şi la legea în ansamblul său au fost respinse ca neîntemeiate. 
 
În motivarea soluţiei de admitere, CCR a reţinut că prevederile art.I pct.5, cu referire la art.7 alin.(51) din Legea 
317/2004, conţin paralelisme legislative, aceeaşi soluţie juridică fiind reglementată şi la art.I pct.4, cu referire la 
art.7 alin.(5) teza întâi din lege, ceea ce contravine dispoziţiilor din Constituţie cu privire la principiul legalităţii, în 
componenta sa referitoare la calitatea legii. 
 
„Prevederile art.I pct.15, cu privire la sintagma 'comisiile parlamentare de control al serviciilor de informaţii' 
cuprinsă la art.18 alin.(2) lit.b) din lege, sunt neconstituţionale (...) prin raportare la dispoziţiile art.1 alin.(4) din 
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Constituţie, referitoare la principiul separării şi echilibrului puterilor în stat. Prevederile art.I pct.19 şi 20, cu 
referire la art.24 alin.(1) şi (2), şi, respectiv, la art.24 alin.(21)-(23) din Legea nr. 317/2004, sunt contrare 
dispoziţiilor art.133 alin.(3) din Legea fundamentală, potrivit cărora preşedintele Consiliului Superior al 
Magistraturii este ales dintre magistraţii judecători şi procurori, membri aleşi ai Consiliului. Art.I pct.62, cu referire 
la art.55 alin.(10) şi (11) din Legea nr.317/2004 şi care reglementează procedura revocării preşedintelui sau 
vicepreşedintelui Consiliului Superior al Magistraturii, contravin, pentru identitate de raţiune, aceloraşi norme 
fundamentale anterior menţionate, referitoare la alegerea conducerii Consiliului”, arată CCR. 
Curtea mai precizează că, în ceea ce priveşte obiecţia de neconstituţionalitate referitoare la dispoziţiile art.I pct.34 
din legea examinată, aceasta a fost respinsă ca inadmisibilă, obiecţia fiind, sub acest aspect, nemotivată. De 
asemenea, Curtea a apreciat ca neîntemeiate criticile de neconstituţionalitate intrinsecă privind dispoziţiile art.I 
pct.4, pct. 7 şi pct.48 din legea supusă controlului de constituţionalitate, precum şi pe cele privind 
neconstituţionalitatea extrinsecă a legii, în ansamblul său. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Noua conducere SRI dă lovitura de grație: Închide Colegiul Național de Informații şi îi retrage diploma lui 
Eugen Teodorovici 
Colegiul Național de Informații, instituție de învățământ care face parte din Academia Națională de Informații 
"Mihai Viteazul" (ANIMV), aflată în subordinea Serviciului Român de Informații (SRI), urmează să fie desființat. 
"Este o chestiune de săptămâni", ne-au declarat mai multe surse din SRI. Într-un răspuns oficial primit 
de PressOne de la Biroul de Presă al Academiei SRI se precizează că, în acest moment, "activitatea Colegiului 
Naţional de Informații este suspendată". 
Decizia de suspendare a activității, care va fi urmată de închiderea Colegiului, a fost generată de ancheta internă 
pe care conducerea ANIMV a declanşat-o după ce, în octombrie 2017, actualul ministru al Finanțelor, Eugen 
Orlando Teodorovici (46 de ani), declara că are o diplomă de absolvire a Colegiului fără să fi trecut "nici măcar o 
dată" pe acolo. 
Mai mult, în răspunsul primit de PressOne la Biroul de Presă al Academiei SRI se spune că lui Eugen Teodorovici îi 
va fi retrasă diploma de absolvire a Colegiului, ca urmare a respectivei anchete interne. 
Aceste două decizii, desființarea Colegiului și retragerea diplomei ministrului Teodorovici, sunt primele semne 
concrete de reformă în ANIMV pe care le ia noua conducere a SRI. 
De altfel, surse din interiorul Serviciului ne-au declarat că Eugen Teodorovici nu este singurul politician care a 
obținut o diplomă de absolvire fără să fi trecut vreodată pe la Colegiul SRI. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Ministrul de Finanțe, Eugen Teodorovici, la TVR: Recuperarea greoaie a prejudiciilor este cauzată și de 
probleme legislative 
Recuperarea prejudiciului de către ANAF după sentințele definitive din justiție se face cu greutate din cauza unor 
probleme legislative. Acestea pot fi reglementate prin colaborarea instituțiilor implicate. În plus, sunt cazuri în 
care expertiza unui prejudiciu realizată de ANAF diferă de cea pronunțată în instanță. Este răspunsul ministrului 
de Finanțe, Eugen Teodorovici, prezent marți seara în emisiuneaRomânia 9 de la TVR1. 
Eugen Teodorovici, ministrul de Finanțe: "Cât durează partea de investigație pe zona asta penală - ani de zile, de 
multe ori - timp în care bunurile se degradează, dispar, se mută șamd - iar când tu ești pus în baza unei hotărâri a 
instanței să recuperezi, apar niște chestiuni: bunurile sunt ipotecate în favoarea altor creditori; bunurile se află în 
coproprietate; bunurile nu au autorizație de construcție; societățile comerciale care au calitatea de parte 
responabilă își declanșează insolvența. [...] Dacă ANAF-ul ar avea, ca în alte țări, puterea de a decide asupra unei 
astfel de fapte, să spunem penale, am putea să trecem imediat la recuperarea acelui prejudiciu." 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Ce se întâmplă cu declarațiile pe care trebuie să le depuneți la Fisc. Anunțul lui Teodorovici 
Declaraţia unică, anunţată de Ministerul de Finanţe, va putea fi depusă până pe 15 iulie. Ministrul Eugen 
Teodorovici a declarat, la postul public de televiziune, că noul formular cuprinde şapte declaraţii fiscale pentru 
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persoane fizice, iar plata contribuţiilor pate fi făcută până pe 31 martie 2019. Eugen Teodorovici mai spune că vor 
exista reduceri pentru cei care depun declaraţiile online, anticipat. 
„Comasăm şapte declaraţii pentru persoanele fizice într-una singură. Nu înseamnă doar că le-am pus pe toate 
laolaltă. S-au şi simplificat din acele etape. Este o declaraţie unică, se depune o singură dată pe an şi facem o 
singură plată pe an. Anul ăsta mergem cu termen de 15 iulie. Va fi primul termen până la care se depun 
formularele în noul format, iar plata trebuie făcută până la 31 martie anul viitor, rămânând, de anul viitor, acelaşi 
termen, an de an, până la care se depun şi se fac şi plăţile”, a spus Eugen Teodorovici la TVR. 
„Acest formular va avea componente anul anterior şi o rubrică destinată anului curent, unde se fac estimările de 
venituri pentru anul în curs şi pentru care, dacă plătim anticipat până la 15 iulie şi facem online acest lucru 
contribuabilul are o reducere de 10%. Dacă depui pe hârtie şi anticipat plăteşti, ai doar 5%, ca să stimulăm 
trecerea în online a contribuabililor”, a adăugat ministrul. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 BNR și ministrul Finanțelor se 'războiesc' din cauza creditelor românilor: Ce plănuiește Banca Națională și 
răspunsul ferm al lui Teodorovici 
Banca Naţională vrea să impună reguli ca să-i protejeze pe oameni de tentaţia creditelor, într-un moment în care 
creşterea salariilor duce la explozia cumpărăturilor pe datorie. Dobânzi fixe şi limită pentru împrumuturi luate din 
bănci. 
Specialiștii BNR sunt îngrijoraţi: mulţi iau credite fără să se gândească şi la riscuri pe termen lung. De aceea vor să 
impună o limită: rata să reprezinte cel mult jumătate din câştiguri. 
"Persoanele care au cele mai reduse venituri prezintă cel mai ridicat nivel al costurilor cu locuinţa, undeva la 45 la 
sută din venitul disponibil fie cu chiria sau cu rata la credit”, spune Florin Dragu, şef serviciu Monitorizare Riscuri 
Sistemice BNR. 
Ministrul Finanţelor nu este însă de acord cu limitarea creditării. 
"Trebuie să lăsăm populaţia să apeleze la astfel de instrumente de creditare pentru nevoile pe care le au în 
derulare”, spune Eugen Teodorovici, ministrul Finanţelor, conform Digi 24. 
Oficialii Băncii Naţionale se gândesc şi la dobânzi fixe, ca măsură de protecţie împotriva variaţiei date de 
indicele ROBOR în funcţie de care se calculează rata la împrumuturile în lei. Inclusiv bancherii gândesc la fel. 
"Încercăm să convingem clienţii să ia credit cu dobânda fixă, dar mulţi optează pentru un credit cu dobândă 
variabilă”, spune Steven van Groningen, reprezentantul unei bănci. 
Exuberanţa consumului pe credit şi a dorinţei de a fi proprietari a dus însă la creşterea celor care rămân în urmă 
cu ratele. 
"Numărul celor care nu mai reuşesc să îşi achite ratele la timp a ajuns la 658.000. Aceste persoane aveau debite 
restante în valoare de peste 7,38 de miliarde de lei. De altfel, băncile au acordat anul trecut pentru populaţie 
credite noi în valoare de 31 de miliarde de lei. Este cel mai ridicat nivel din ultimii 9 ani”, spune Roxana Vântu, 
jurnalistă Digi24. 
În cazul unui credit ipotecar standard, dobândă fixă este de 5,47% pentru primii 10 ani. Şi e de doar 3,7% în cazul 
unui credit cu dobândă variabilă. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Congresul PSD, în linie dreaptă. Cine sunt cei 16 viitori vicepreşedinţi ai social-democraţilor. Candidaturi 
surpriză, propuse de fiecare regiune în parte 
Organizaţiile PSD au decis, în cea mai mare parte, ce reprezentanţi vor trimite, pe regiuni, pentru a candida la 
posturile de vicepreşedinţi la Congresul de sâmbătă, 10 martie. Agenţia MEDIAFAX publică lista candidaţilor PSD. 
Din partea organizaţiei de Bucureşti au fost înaintate două propuneri: Gabriela Firea şi Robert Negoiţă. 
"Probabil că o să depun candidatura mâine sau poimâine (miercuri sau joi - n.r.), că avem tot timpul. Oricum, 
termenul este joi. Cu dna. Firea am discutat, normal. Facem echipă pe Bucureşti, pe regiune. Noi am fost echipă şi 
până acum, nu e nicio noutate. Discutăm de o normalitate, despre un obicei, despre o stare de fapt", a declarat 
Robert Negoiţă, pentru MEDIAFAX. 
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Tot din partea Bucureştiului, al doilea nume este al Gabrielei Firea, care a şi anunţat recent că, dacă are 
susţinerea, va candida. 
Nume sigure sunt şi cele are reprezentanţilor regiunii Oltenia, Sud-Vest. Organizaţiile PSD din Olt, Mehedinţi şi 
Dolj şi-au arătat sprijinul pentru Lia Olguţa Vasilescu şi Paul Stănescu. 
 
"În cadrul Conferinţei Judeţene a PSD Mehedinţi am adoptat cu unanimitate de voturi ca delegaţii care vor 
participa la Congres, din judeţul Mehedinţi, să susţină candidaturile doamnei Lia Olguţa Vasilescu şi a domnului 
Paul Stănescu pentru funcţiile de vicepreşedinţi pentru Regiunea Oltenia, iar pentru funcţia de preşedinte executiv 
să fie susţinută candidatura domnului Marian Neacşu”, a declarat, corespondentului MEDIAFAX, Aladin 
Georgescu, preşedintele PSD Mehedinţi. 
 
În PSD Argeş s-a aprobat, în unanimitate, candidatura preşedintelui organizaţiei Şerban Valeca în post de 
vicepreşedinte la nivel naţional. Al doilea candidat se pare că va fi Rovana Plumb. 
 
O altă regiune care ştie cu cine va merge la Congres este regiunea Vest, care îi va propune pe miniştrii Natalia 
Intotero şi Mihai Fifor. 
 
Preşedintele PSD Caras-Severin, Ion Mocioalca, a declarat, marti, corespondentului MEDIAFAX, că filiala pe care o 
conduce va face două propuneri de vicepreşedinţi. "Îi vom propune pe Mihai Fifor şi pe Natalia Intotero", a 
afirmat Ion Mocioalca. 
 
De asemenea, şi preşedintele PSD Arad, Dorel Căprar, a declarat, corespondentului MEDIAFAX, că pentru funcţia 
de vicepreşedinte va fi propus tot Mihai Fifor. 
 
Ministrul Turismului Bogdan Trif a declarat că va candida pentru a deveni vicepreşedinte PSD, urmând să 
reprezintă regiunea Centru. „Am decis să candidez pentru funcţia de vicepreşedinte la nivel naţional. Îmi doresc să 
fiu unul dintre liderii care va reprezenta Regiunea 7 Centru. Este o provocare atât pentru mine, cât şi pentru 
Organizaţia PSD Sibiu, care astfel mai urcă o treaptă în ierarhia organizaţiilor PSD din ţară. Sibiul începe să fie cu 
adevărat important pe harta politică. Am convingerea că voi avea susţinerea majorităţii colegilor din Sibiu, Braşov, 
Mureş, Alba, Harghita şi Covasna, care va decide prin vot direct alegerea liderilor Regiunii 7 Centru”, a declarat 
Bogdan Trif, preşedintele PSD Sibiu şi ministru al Turismului. 
În ceea ce priveşte femeia care va deveni vicepreşedinte pentru regiunea de Centru, spun sursele politice, aceasta 
ar fi Roxana Mânzat, deputat de Braşov 
 
În regiunea Sud-Est sunt aproape sigure candidaturile lui Marian Oprişan şi Mirela Furtună. 
Pentru regiunea Nord Vest, liderii social – democraţi o susţin pe Doina Pană. 
 
"Organizaţia Bistriţa-Năsăud o susţine în continuare pe doamna Doina Pană pentru o funcţie de vicepreşedinte la 
nivel naţional. Deocamdată nu ştiu dacă vreun alt coleg va mai candida pentru o funcţie de vicepreşedinte, am 
primit o ofertă din partea colegilor, de a candida pentru o funcţie de vicepreşedinte, pe care eu am declinat-o 
deoarece pentru mine Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud este prioritar pentru mine şi nu poţi face şi politică şi 
administraţie de la 500 km depărtare. Conform procedurilor, doamna Doina Pană trebuie să aibă susţinerea 
organizaţiei din care provine şi o are fără discuţii....Am întrebat-o dacă vrea să continue, a spus că da şi joi 
conducerea organizaţiei se va întâlni pentru a face recomandările de rigoare", a spus Emil Radu Moldovan, 
preşedinte PSD Bistriţa-Năsăud. 
A doua persoană se pare că va fi preşedintele PSD Maramureş, Gabriel Zetea. 
 
La Vaslui, Dumitru Buzatu a declarat că este dispus să candideze pentru funcţia de vicepreşedinte din 
Regiunea Nord Est. „Urmează să discutăm în partid. Daca voi fi propus, voi candida”, a spus Buzatu. 
Femeia care va reprezenta regiunea este Doina Elena Federovici. 
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Ce reprezentanţi trimit organizaţiile PSD pentru funcţiile de vicepreşedinţi: 
Bucureşti - Gabriela Firea şi Robert Negoiţă 
Regiunea de Sud Vest - Olguţa Vasilescu şi Paul Stănescu 
Muntenia - Ciprian Pandea şi posibil Rovana Plumb 
Regiunea de Vest - Natalia Intotero şi Mihai Fifor 
Centru - Bogdan Trif şi Roxana Mânzatu 
Regiunea Sud Est - Marian Oprişan şi Mirela Furtună 
Regiunea de Nord Vest - Doina Pană şi posibil Gabriel Zetea 
Regiunea de Nord Est - Doina Elena Federovici şi Dumitru Buzatu 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Pintea, după ce a declanşat mecanismul de protecţie civilă şi a cerut ajutorul UE în criza imunoglobulinei: 
Crucea Roşie din Austria, primul răspuns / Arafat: Sunt şi alte întrebări venite de la una sau două ţări 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a declarat, marţi, după ce a declanşat mecanismul european de protecţie civilă 
pentru asigurarea cantităţii de imunoglobulină necesară pentru tratamentul populaţiei, că există deja un prim 
răspuns, de la Crucea Roşie din Austria.tria, primul răspuns 
"În acest moment, în ţară nu mai dispunem de nicio doză de imunoglobulină. Avem pacienţi care aşteaptă acest 
tratament". 
Ministrul a precizat că existau promisiuni că o cantitate de imunoglobulină va ajunge în România în cursul acestei 
luni, însă acestea nu au fost respectate, termenul fiind amânat până în aprilie, însă era o perioadă prea lungă de 
timp, astfel încât Ministerul Sănătăţii a declanşat mecanismul european de protecţie civilă pentru asigurarea 
cantităţii de imunoglobulină necesară pentru tratamentul populaţiei. 
"Acest mecanism înseamnă că cererea noastră ajunge într-un sistem electronic. Deja avem răspuns de la un stat 
membru, de la Crucea Roşie din Austria. Am luat legătura şi ne-au mai cerut nişte date. Raed Arafat are o întâlnire 
acum la Bruxelles cu cei din NATO şi a transmis această cerere şi acolo. (..) Am cerut cantitatea necesară pentru 
două luni. (..) În acest moment nu e nicio soluţie pentru aceşti pacienţi. Declanşarea acelui mecanism este primul 
pas" 
Pentru două luni, este necesară cantitatea de zece mii de doze. Ministrul a precizat că, anual, România are nevoie 
de 956 de kilograme de imunoglobulină. 
Întrebată dacă a făcut rapoarte despre sistuaţie şi dacă situaţia este similară la nivel european, Pintea a spus: "Pot 
să spun că nu am avut timpul fizic să mă ocup de asemenea rapoarte. De două săptămâni încercăm să găsim 
soluţii. Cu siguranţă vom cere rapoarte. Nu cunosc acest aspect, dacă e la nivel european sau doar la noi. Ştiu că la 
nivel mondial este o criză. Nu exclus posibilitatea reintroducerii taxei claw back". 
Ministerul Sănătăţii (MS) a anunţat, luni seara, că a luat decizia de a declanşa mecanismul european de protecţie 
civilă pentru asigurarea cantităţii de imunoglobulină necesară pentru tratamentul populaţiei. 
"Având în vedere discontinuităţile apărute începând de anul trecut în aprovizionarea cu imunoglobulină umană, 
Ministerul Sănătăţii a luat decizia pentru declanşarea Mecanismului European de protecţie civilă. Deciza a fost 
aprobată de premierul României. Declanşarea acestui mecanism se realizează în baza Deciziei 1313/2013 a 
Parlamentului şi Consiliului European, în vederea asigurării cantităţii necesare de imunoglobulină umană pentru 
tratamentul pacienţilor români", anunţă Ministerul Sănătăţii, într-un comunicat de presă remis luni seară 
MEDIAFAX. 
Minsterul Sănătăţii mai anunţă că a informat Punctul Local Naţional al mecanismului european de protecţie civilă 
din cadrul Inspectoratului General pentru Situaţii de Urgenţă despre această decizie şi despre necesitatea ca 
această instituţie să solicite sprijinul statelor membre ale Uniunii Europene pentru furnizarea în România a 
cantităţilor de imunoglobulină disponibile în alte state europene. 
Demersurile pentru achiziţionarea imunoglobulinei vor fi realizate de către Compania Naţională UNIFARM SA, 
care va acoperi şi costurile. 
Discontinuităţile în aprovizionarea cu imunoglobulină au fost generate de retragerea de pe piaţă a producătorilor 
care asigurau peste 80% din necesar. 
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"În ciuda eforturilor depuse de Ministerul Sănătăţii în anul 2017, inclusiv eliminarea taxei clawback pentru 
imunoglobulină prin adoptarea de către Guvernul României a Ordonanţei de urgenţă nr. 100 /2017 pentru 
completarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 77/2011 privind stabilirea unor contribuţii pentru finanţarea 
unor cheltuieli în domeniul sănătăţii, de scutire de la plata contribuţiei trimestriale a medicamentelor derivate din 
sânge uman sau plasmă umană, în prezent continuă criza de imunoglobulină pe piaţa din România, cu impact vital 
asupra vieţii pacienţilor diagnosticaţi cu imunodeficienţe primare, boli auto-imune, boli neurologice etc", mai arată 
Ministerul Sănătăţii. 
„Am epuizat toate variantele de rezolvare pe termen scurt a lipsei de imunoglobulină în spitale, aşa că am decis să 
declanşăm Mecanismul European de protecţie civilă, instrument creat pentru a rezolva astfel de situaţii”, a 
declarat Sorina Pintea, ministrul Sănătăţii. 
În urmă cu două săptămâni, Sorina Pintea declara că 200 de fiole de imunoglobulină subcutanată pentru copii cu 
imunodeficienţe primare urmează să ajungă în ţară la începutul lunii martie, precizând că zilnic se fac presiuni 
asupra producătorilor pentru livrarea acestor medicamente. 
Mecanismul UE de protecţie civilă acţionează împreună cu finanţarea UE în domeniul ajutorului umanitar pentru a 
răspunde necesităţilor care apar în urma unui conflict sau a unei catastrofe, potrivit informaţiilor de pe site-ul UE. 
În prezent, mecanismul include cele 28 de state membre ale UE, plus Islanda, Muntenegru şi Norvegia. Fosta 
Republică Iugoslavă a Macedoniei este pe punctul de a-şi reînnoi adeziunea. Turcia şi Serbia se pregătesc să 
devină membre ale mecanismului şi au semnat de curând acorduri în acest sens. Ofertele de ajutor ale 
participanţilor se adaptează la nevoile ţării afectate. 
Imunoglobulina este o substanţă obţinută din plasma sanguină umană. Această plasmă, în urma prelucării, 
conţine anticorpi care protejează organismul împotriva bolilor. 
Arafat, despre imunoglobulină: Sunt şi alte întrebări venite de la una sau două ţări 
Secretarul de stat Raed Arafat a declarat, marţi, că şi alte state ar fi cerut date referitoare la solicitarea de ajutor 
în privinţa imunoglobulinei adresată de României. Ministrul Sănătăţii a precizat că primul răspuns a venit de la 
Crucea Roşie din Austria. 
"Există posibilitatea să obţinem de la ei şi am înţeles că sunt şi alte întrebări venite de la cel puţin una sau două 
ţări. Urmează să discutăm acum cu colegii de la Ministerul Sănătăţii, dacă e nevoie se va realiza o videconferinţă 
cu colegi de la Ministerul Sănătăţii şi cu cei din Austria. (..) Lucrurile s-ar putea rezolva în câteva zile", a spus Raed 
Arafat la Digi24. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministerul Sănătăţii amână până la 1 septembrie recalcularea preţurilor la medicamente 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a anunţat, marţi, că termenul de 1 aprilie 2018 la care trebuia făcută 
recalcularea preţurilor la medicamente va fi amânat pentru 1 septembrie 2018. Ea a adăugat că preţurile la unele 
medicamente s-ar putea mări, dar creşterea nu va fi semnificativă. 
"Până la 1 aprilie, Ministerul Sănătăţii are sarcină să facă corecţia preţurilor. Conform unui ordin din 2015, 
această corecţie nu s-a efectuat din 2015, dar vom proroga acest termen până la 1 septembrie, pentru a putea 
calcula cu acurateţe aceste influenţe. Sunt corecţiile stabilite prin lege, este cursul valutar, sunt mai multe, dar la 
unele medicamente preţurile pot să crească, dar la multe preţurile vor scădea. La unele pot să crească, la altele 
pot să scadă. Din ceea ce am făcut noi preliminar şi la medicamentele la care există posibilitatea să crească, dar 
nu sunt creşteri semnificative. Până la urmă, dacă ai un partener negociezi, dar până negociezi respecţi termenii 
contractuali", a declarat Sorina Pintea, într-o conferinţă de presă. 
Fostul ministrul al Sănătăţii, Florian Bodog, a amânat la rândul său recalcularea preţului medicamentelor. El a 
emis în acest sens un ordin de ministru, care a fost publicat în Monitorul Oficial pe 1 ianuarie 2018 şi care amâna 
recalcularea preţurilor până la 1 aprilie. 
La începutul anului, România trebuia să recalculeze preţurile medicamentelor prin raportare la coşul a 12 ţări din 
Uniunea Europeană. Cu toate acestea, recalcularea nu s-a mai făcut din anul 2015. 
(Sursa: Mediafax) 
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 MILIOANE de euro pentru una dintre cele mai aşteptate autostrăzi din România: Finanţare FABULOASĂ de la 
Comisia Europeană 
Comisia Europeană (CE) a aprobat pentru România suma de 272 de milioane euro pentru construcţia autostrăzii 
Sebeş-Turda. Autostrada Sebeş – Turda are în total 70 de kilometri şi ar fi trebuit finalizată în 2016. Lucrarea este 
împărţită pe patru loturi, dintre care 3 şi 4 sunt cele mai avansate, iar pe 1 şi 2 se înregistrează cele mai mari 
întârzieri. 
”Peste 272 milioane de euro din Fondul european de dezvoltare regională (FEDR) vor fi investite în construcţia 
secţiunii de autostradă dintre localităţile Sebeş şi Turda, în apropierea municipiului Cluj-Napoca, în Transilvania, 
de-a lungul uneia din axele principale ale reţelelor trans-europene de transport (TEN)”, se arată într-un comunicat 
citat de AGERPRES. 
Comisarul european pentru Politica Regională, Corina Creţu, a avertizat, în ianuarie, că România riscă să piardă 
fonduri europene importante, în contextul în care există în continuare întârzieri, în special în ceea ce priveşte 
dezvoltarea regională, transporturi şi construcţia celor trei spitale regionale. 
(Sursa: Agerpres) 

 A început programul prin care fermierii primesc gratis porci din rasa Mangalița și Bazna. Care sunt condițiile 
de înscriere 
Fermierii primesc deja, gratuit, purcei. Programul ministerului Agriculturii a început în forță. Purceii din rasele 
autohtone Bazna şi Mangaliţa au și ajuns în satul Bradu, din județul Sibiu. Ca să intre în program, fermierii trebuie 
să fie de acord să livreze abatoarelor jumătate din producție. 
Mihai Viloi a început să crească porci din rasa Mangalița în urmă cu 5 ani. Acum a intrat în programul 
guvernamental și a dat 10 animale unui alt fermier. 
Mihai Viloi a  primit de la ministerul Agriculturii 250 de lei pentru fiecare purcel pe care l-a oferit celuilalt fermier. 
Animalul nu trebuie să aibă mai mult de 15 kg. 
Purceii au ajuns la Daniel Ştefu, aflat la 20 de km distanță, în satul Bradu. El trebuie să crească animalele până la o 
greutate de cel puțin 130 de kg, cu furaje ecologice. 
Fermierii care primesc purcei sunt obligați să livreze abatoarelor jumătate dintre porcii crescuți. Vor primi 13 lei 
pe kilogram, în viu. Prin acest mecanism, ministerul Agriculturii vrea să înmulțească rasele tradiționale românești, 
Bazna și Mangalița. Are un buget de 4 milioane de lei anul acesta. 
În România sunt doar 182 de crescători de porci Mangalița și Bazna. La Ministerul Agriculturii au fost depuse deja 
peste 5 mii de cereri pentru creșterea acestor animaele, considerate cele mai bune rase de porci. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 CNMR şi Ministerul Economiei lucrează la finalizarea legilor Minelor, Apelor Minerale şi Redevenţelor 
Finalizarea legilor minelor, redevenţelor şi a apelor minerale, dar şi situaţia Complexului Energetic Oltenia şi a 
Complexului Naţional Hunedoara au fost printre subiectele analizate marţi de către reprezentanţii Coaliţiei 
Naţionale pentru Modernizarea României (CNMR) şi cei ai Ministerului Economiei. 
 
Potrivit unui comunicat al CNMR, remis AGERPRES, o delegaţie a Coaliţiei, condusă de preşedintele acesteia, 
Alexandru Cumpănaşu, a avut marţi o întâlnire de lucru cu o delegaţie a Ministerului Economiei, condusă de 
secretarul de stat Simona Teighiu Jurj. Întâlnirea a avut loc ca urmare a unei discuţii anterioare între Ministrul 
Economiei, Dănuţ Andruşcă, şi preşedintele CNMR, în care cei doi au agreat, la nivel de principiu, o serie de 
măsuri ce urmează a fi puse în practică la nivel tehnic. 
 
Astfel, în cadrul întâlnirii s-a reiterat că Societatea Naţională pentru Ape Minerale (SNAM) nu va fi privatizată, însă 
CNMR a solicitat conducerii MEC un control de fond la această societate pe care să-l realizeze Corpul de Control al 
ministrului Economiei. 
 
Un alt subiect analizat de reprezentanţii Coaliţiei împreună cu cei din Ministerul Economiei a fost finalizarea 
legilor minelor, redevenţelor şi apelor minerale, astfel încât în perioada următoare vor continua întâlnirile tehnice 
pentru discutarea şi finalizarea proiectelor de acte normative. 
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CNMR precizează că va pune la dispoziţie întreaga expertiză pentru ca aceste legi să simplifice procesul de 
eliberare a documentaţiilor, să asigure transparenţa şi competiţia corectă în piaţă, să legifereze în beneficiul 
cetăţenilor. 
 
De asemenea, CNMR a prezentat situaţia Complexului Energetic Oltenia şi a Complexului Naţional Hunedoara şi a 
cerut Ministerului Economic să transmită către instituţiile competente solicitările care vizează: eliminarea multi-
taxării apei folosită pentru producerea de energie electrică, păstrarea şi investirea în energia pe bază de cărbune 
ţinând cont de riscul ridicat şi dovedit de energia atomică. 
 
În aceste context, CNMR a agreat propunerile Ministerului Economiei privind cuantificarea la sursă a apei "de 
masă" precum şi obligativitatea distribuitorilor de prezentare a sursei exacte de extracţie a acesteia pentru o 
corectă informare a cumpărătorului cu privire la sursa de provenienţă şi încasarea de taxe din comercializare a 
acesteia. 
 
Mai mult, CNMR va solicita o întâlnire cu Agenţia Naţională pentru Protecţia Consumatorului în vederea stabilirii 
de reglementări clare şi care să evite îmbolnăvirea populaţiei şi încurajarea comercializării apei "de masă" din 
surse neclare sau cu risc crescut pentru populaţie. 
 
"Întâlnirea de astăzi a reprezentat un succes important atât pentru CNMR cât şi pentru MEC prin reluarea 
dialogului în vederea finalizării celor 3 legi foarte importante, clarificarea statutului SNAM ca societate 
neprivatizabilă, reglementarea modului de distribuire a apei de consum pentru evitarea unor adevărate tragedii. 
Fără măsuri imediate, o mare parte a populaţiei poate fi în pericol din lipsa de garanţii cu privire la provenienţa şi 
calitatea apei "de masă". Acestea sunt problemele reale ale României, iar CNMR va continua să facă tot ce poate 
alături de instituţiilor statului pentru rezolvarea acestora", a declarat Alexandru Cumpănaşu, preşedinte CNMR. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Armata Română vrea elicoptere de atac. Aparatul Viper, folosit și de pușcașii marini americani, ar putea fi 
asamblat la IAR Ghimbav 
Armata Română e interesată de cumpărarea unor elicoptere de atac americane. Șeful Statului Major al Forțelor 
Terestre și adjunctul șefului Departamentului pentru Armament din MApN sunt în Statele Unite. Cei doi generali 
vor vizita o uzină a Bell Helicopter și o bază a pușcașilor marini unde sunt folosite elicopterele de atac Viper. 
Bell Helicopter încearcă de câțiva ani să vândă României elicopterul de atac AH-1Z Viper, folosit de pușcașii marini 
americani. 
Producătorul american vrea să asambleze la IAR Ghimbav aparatele și, în funcție de mărimea comenzii, să implice 
și alte companii din industria de apărare din România. 
Potrivit unor surse din armată, România intenționează să comande 24 sau 48 de elicoptere de atac. 
Viper este un elicopter cu două motoare, intrat în 2010 în dotarea pușcașilor marini. 
Prețul unui aparat este de aproximativ 30 de milioane de dolari. 
Viper are o autonomie de aproape 700 de km și zboară cu o viteză medie de aproape 300 de km pe oră. 
La începutul lui 2016, producătorul american a adus la București la un târg de armament un simulator de Viper, 
iar un vicepreședinte executiv a avut mai multe întâlniri cu reprezentanți ai armatei. 
Între timp, Bell a negociat inclusiv cu IAR Ghimbav, potențialul partener pentru asamblarea în România a 
elicopterului de atac. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Petrom va formula apel împotriva hotărârii instanţei privind amenda penală pentru ucidere din culpă 
OMV Petrom va formula apel împotriva hotărârii Judecătoriei Ploieşti privind plata unei amenzi penale de către 
societate pentru ucidere din culpă, conform unui comunicat remis Bursei de Valori Bucureşti. 
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"În dosarul în care OMV Petrom SA a fost acuzată de ucidere din culpă şi a fost trimisă în judecată, instanţa de 
fond - Judecătoria Ploieşti s-a pronunţat în sensul că societatea a fost găsită vinovată de săvârşirea infracţiunii de 
ucidere din culpă şi a fost condamnată la pedeapsa amenzii penale în cuantum de 380.000 lei (200 de zile 
amendă, suma corespunzătoare unei zile amendă fiind de 1.900 lei). În ceea ce priveşte latura civilă, societatea a 
fost obligată să plătească daune morale familiei victimei în valoare totală de 135.000 euro. Instanţa a dispus şi 
pedeapsa complementară a suspendării activităţii la sonda nr. 536 Ariceştii Rahtivani pe o perioada de şase luni 
de la data rămânerii definitive a acestei hotărâri. Hotărârea nu este definitivă. Societatea va formula apel 
împotriva hotărâri", se menţionează în comunicat. 
 
Acuzaţia se referă la un incident petrecut lângă una dintre sondele societăţii localizată în Ariceştii Rahtivani în 
judeţul Prahova, unde victima a fost găsită decedată. 
 
Decizia Judecătoriei Ploieşti poate fi atacată în termen de zece zile de la comunicare. 
 
Compania OMV Petrom a fost trimisă în judecată, la sfârşitul anului 2015, de procurorii Parchetului General 
pentru săvârşirea infracţiunii de ucidere din culpă, în legătură cu un incident din anul 2014, când un băiat de 9 ani 
a murit după ce a inhalat gaze de la o sondă situată lângă localitatea Ariceştii Rahtivani, judeţul Prahova, sondă 
care nu avea un gard de protecţie. 
 
Potrivit unui comunicat al Parchetului General, la data de 27 februarie 2014 a fost identificat cadavrul minorului 
F.M.I., la aproximativ 17 cm de capătul liber al unei conducte ce deriva din coloana de exploatare a unei sonde de 
extracţie a ţiţeiului aparţinând SC OMV Petrom SA, situată la aproximativ 100 metri de ultima casă a satului 
Ariceştii Rahtivani, judeţul Prahova, sat în care locuia băiatul. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Preşedintele Serbiei, vizită oficială în România la invitația lui Klaus Iohannis 
Preşedintele Klaus Iohannis îl va primi joi, la Palatul Cotroceni, pe omologul său sârb, Aleksandar Vucic, în cadrul 
vizitei oficiale pe care acesta o efectuează la Bucureşti. 
Potrivit Administraţiei Prezidenţiale, în cadrul discuţiilor, cei doi şefi de stat vor aborda căile de aprofundare a 
cooperării bilaterale, atât la nivel politic, cât şi economic şi sectorial. De asemenea, vor fi discutate modalităţile de 
sprijin din partea României în ceea ce priveşte procesul de aderare a Serbiei la Uniunea Europeană, inclusiv din 
perspectiva deţinerii de către ţara noastră a preşedinţiei Consiliului Uniunii Europene în primul semestru al anului 
2019. 
Cei doi preşedinţi vor aborda şi problematica minorităţilor naţionale din cele două ţări, aspecte de interes comun 
privind cooperarea în Balcanii de Vest şi principalele evoluţii în dosarul „Kosovo”. 
Oficialul sârb efectuează vizita în România la invitaţia preşedintelui Klaus Iohannis. 
Vizita are loc ca urmare a contactelor bilaterale româno-sârbe intense din ultimii ani şi confirmă caracterul foarte 
bun al relaţiilor dintre Bucureşti şi Belgrad, precizează Administraţia Prezidenţială. 
Preşedintele Klaus Iohannis a efectuat o vizită oficială în Republica Serbia, în iulie 2015. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Bijuteriile se scumpesc. Ordonanța de urgență care poate duce la dublarea prețurilor 
Bijuteriile din platină, aur şi argint se vor scumpi din a doua parte a anului. O Ordonanţa de urgenţă trecută de 
Guvern obligă toţi bijutierii români să aplice pe produsele vândute marca statului. Deşi scopul legii era eliminarea 
falsurilor din piaţă, ceea ce vor simţi românii sunt scumpirile. Comercianţii spun că noile reglementări pot duce 
chiar la dublarea preţurilor. 
În prezent pe bijuteriile din metale preţioase se aplică 2 mărci: cea de titlu, care arată din ce fel de metal preţios 
este facută bijuteria, şi marca de garanţie, ştanţată de producător. Din 1 iulie, toţi comercianţii sunt obligaţi să 
aplice şi marca statului - un însemn mic, vizibil doar cu lupa, dar care va garanta că podoabele sunt veritabile. 
Legea încă nu menţionează cum va arăta acesta marcă, dar patronatul Bijutierilor din România spune că ar putea 
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fi vorba despre un cap de bour. Un însemn folosit de ANPC în prezent pentru a ştanţa inelele sau cerceii vânduţi 
de mii comercianţii de bijuterii. 
„Ne vom confrunta cu un blocaj pe piața metalelor prețioase și în final probabil că vom avea o criză majoră în 
acest domeniu. Cel mai probabil, la 1 iulie toate bijuteriile rămase nevândute vor fi retrase brusc de pe piață”, 
afirmă Adriana Iliaş Patronatul Bijutierilor din România. 
Noile modificări vor da peste cap afacerile comercianţilor de bijuterii, care au mai puţin de 3 luni pentru a se pune 
la punct. Trebuie să ia în calcul transportul bijuteriilor până la sediile de marcare - cu un vehicul securizat - dar şi 
costul efectiv de ştanţare a fiecărui obiect din vitrină. 
„Iar tarifele pentru marcarea unui produs, aceste valori pentru tarife sunt cuprinse între 0,79 de lei până la cifra 
de 11 lei”, spune Bogdan Pandelică - preşedinte ANPC. 
Costurile suplimentare se vor rostogoli mai departe în preţul plătit de clienţi. 
„Operatorul va suporta costuri mult mai mari care se vor reflecta în costul bijuteriei, practic clientul va suporta 
costul, și sunt situații particulare în care bijuteria va costa de două ori mai mult sau de 3 ori mai mult”, afirmă 
Alexandru Adam, patron magazin de bijuterii. 
În România sunt aproximativ 3.500 de firme care comercializează bijuterii, de două ori mai puţine decât în 2015. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Românii, doriți în Marea Britanie şi după Brexit 
Ce îi aşteaptă pe românii care locuiesc în Marea Britanie după Brexit? Temerile conaţionalilor au fost luate în 
calcul de guvernul de la Londra, care a organizat întâlniri cu membrii comunităţii româneşti, ca să le răspundă la 
întrebări. Mesajul a fost clar: britanicii vor ca să românii să rămână în Regat şi după ieşirea din Uniunea 
Europeană. 
Jumătate de milion de români şi-au luat viaţa de la capat în Marea Britanie, pentru că acolo au găsit ce le lipsea 
acasă: un sistem în care să se poată dezvolta şi care să îi aprecieze la adevărata lor valoare. Iunie 2016, data la 
care britanicii au decis să iasă din Uniunea Europeană, a adus multă îngrijorare în rândul concetăţenilor noştri 
mutaţi în Regatul Unit. Guvernul de la Londra a decis să liniştească spiritele şi organizează întâlniri între oficiali şi 
comunităţile de migranţi, ca să discute despre viitorul comun de după Brexit. 
Suella Fernandes, subsecretar de stat Departamentul pentru ieşire din UE: UK şi guvernul UK preţuiesc mult 
prezenţa românilor în Regatul Unit, contribuţia şi participarea lor în societatea noastră. Aşa cum am văzut în 
această seară, atât de mulţi membri de seamă ai comunităţii de români s-au adunat să celebreze această 
contribuţie de valoare. Sunt bineveniţi în UK şi ne dorim ca ei să rămână aici, aşa cum a spus premierul nostru. 
Sunt cetăţeni români care şi-au făcut un rost în UK, au prieteni, relaţii şi familii aici şi ne dorim să rămână. 
Cristina Irimie trăieşte la Londra de când avea 16 ani. Este omul la care apelează românii care au nevoie de 
informaţii despre noua lor ţară. Tot ea este cea care organizează cursuri profesionale şi încurajează fiecare 
membru al comunităţii româneşti să îşi obţină drepturile. 
Cristina Irimie, antreprenor: Ceea ce noi trebuie să cerem este să fim asiguraţi că ceea ce se vorbeşte la nivel de 
guvernare centrală se va întâmpla în practică şi mesajul trebuie promovat. În acelaşi timp a fost aşa, un optimism 
general, mare şi cred că nu înţelege că de fapt noi vorbim despre vieţi. Toţi oamenii aceştia, şi eu mă refer la 500 
de mii de români care trăiesc în Marea Britanie, sunt suflete, au o viaţă, au un viitor, nu sunt doar cifre pe o foaie 
de hârtie şi cred că aici noi va trebui să jucăm un rol important în a transmite care sunt problemele, care sunt 
grijile şi atunci când vom vedea, dacă vom vedea că ceea ce vorbeşte la nivel central nu se întâmplă în practică, 
trebuie să ştim să intervenim punctual. 
Suella Fernandes, subsecretar de stat departamentul de ieşire din UE: 140 Regatul Unit iese din Uniunea 
Europeană pe 29 martie 2019, anul viitor, şi după acest punct sperăm că va fi un acord între UK şi UE, o perioadă 
de implementare, care va dura cam doi ani. În această perioadă de implementare, speranţa şi dorinţa noastră, 
chestiuni care acum fac obiectul acordurilor cu UE, sunt ca regulile legate de libera circulaţie şi dreptul oamenilor 
de a veni şi a pleca să rămână, în esenţă, aşa cum sunt astăzi. Aceasta este poziţia pentru cei care vin în UK din 
Uniunea Europeană. 
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Românii din Marea Britanie ştiu că negocierile pentru ieşirea din UE sunt încă în derulare şi se susţin reciproc în 
această încercare grea, prin care sunt nevoiţi să treacă. Întâlnirile cu reprezentanţii guvernului din Regat îi 
încurajează şi îi mai liniştesc pentru că le arată că sunt luaţi în calcul ca membri importanţi ai societăţii britanice. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Liderii UE au ajuns la limita răbdării! România, la un pas de a fi sancționată dur de Comisia Europeană 
Comisia Europeană va decide miercuri dacă lansează ori nu procedurile de sancţionare a celor nouă state membre 
UE, printre care se numără şi România, evaluate în privinţa măsurilor de îmbunătăţire a calităţii aerului în zone 
urbane, afirmă surse europene citate de agenţia ANSA, scrie Mediafax. 
Membrii Comisiei Europene vor decide miercuri eventualele sancţiuni, care ar urma să fie comunicate public joi, 
au declarat surse din instituţii europene citate de agenţia ANSA. 
Karmenu Vella, comisarul UE pentru Mediu, Afaceri maritime şi Pescuit, a amintit că membrii Comisiei Europene 
"au stabilit deja că va fi sesizată" Curtea de Justiţie a Uniunii Europene "dacă cele nouă state evaluate nu vor 
adopta măsurile adecvate". 
Comisia Europeană a anunţat oficial că va prezenta la jumătatea lunii martie rezultatele evaluării măsurilor 
prezentate de nouă state membre UE, inclusiv de România, în sensul îmbunătăţirii calităţii aerului, aceste ţări 
riscând declanşarea procedurilor de sancţionare. 
La sfârşitul lunii ianuarie, Comisia Europeană a somat România şi alte opt ţări europene să prezinte măsuri pentru 
diminuarea poluării aerului, în caz contrar urmând să fie lansate procedurile de sancţionare. Pe 30 ianuarie, la 
Bruxelles a avut loc o reuniune la nivel ministerial cu reprezentanţii a nouă ţări care nu respectă normele privind 
calitatea aerului. Cele nouă state membre - Cehia, Germania, Spania, Franţa, Italia, Ungaria, România, Slovacia şi 
Marea Britanie - riscă să fie vizate de proceduri de sancţionare din cauza depăşirii limitelor stabilite în cazul 
poluării aerului. 
"Actuala Comisie Europeană a transmis în mod substanţial că vrea să aibă acţiuni majore în lucrurile de 
importanţă majoră. Şi nu este ceva mai grav decât pierderea de vieţi omeneşti din cauza poluării. Protejarea 
cetăţenilor noştri reprezintă principala prioritate a preşedintelui Jean-Claude Juncker şi a întregului Colegiu de 
comisari, iar acest lucru trebuie să devină principala prioritate şi în statele membre, pentru guverne şi pentru 
toate ministerele responsabile, fie că sunt miniştrii Transporturilor, Energiei, Industriei, Agriculturii sau Finanţelor. 
Credibilitatea noastră comună depinde de acest lucru", a afirmat pe 30 ianuarie Karmenu Vella, comisarul UE 
pentru Mediu, Afaceri maritime şi Pescuit. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Președinția Consiliului Uniunii Europene, oportunități și provocări 
2019 va aduce pentru România o premieră, dar și o provocare majoră: țara noastră va asigura din ianuarie până în 
iunie președinția Consiliului Uniunii Europene. În timpul mandatului nostru, Marea Britanie va părăsi blocul 
comunitar și se va adopta și bugetul post brexit. Europarlamentarii români sunt de părere că țara noastră ar 
trebui să folosească momentul pentru a pune pe agendă subiecte cruciale. 
Brexitul și bugetul european după 2020 sunt marile provocări ale celor șase luni în care România va asigura 
președinția Consiliului Uniunii Europene. Țara noastră ar trebui să-și pregătească de pe acum mandatul, consideră 
europarlamentarii români. 
Ca stat care deține președinția, România poate organiza zeci de dezbateri pe teme importante. În țară sau la 
Bruxelles, specialiștii pot iniția proiecte care să ajute statele membre. 
Eurodeputații vor ca discuțiile să fie centrate pe cetățeni și să-i ajute pe cei care lucrează în statele Uniunii. 
Șefii celor 27 de state ale Uniunii Europene se vor întâlni în luna mai la Sibiu pentru a discuta despre viitorul 
spațiului european. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Europa, singură împotriva tuturor. Un război comercial care va lovi și România 
Un război comercial nu e scurt şi uşor de câştigat aşa cum spune președintele american Donald Trump. Iar 
europenii nu stau cu mâinile în sân. Ca răspuns la suprataxarea pe oţel şi aluminiu, Uniunea Europeană se 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
http://www.mediafax.ro/


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
pregăteşte să impună taxe de salvgardare în valoare de 25% la produse americane simbol, Harley-Davidson sau 
Levi' s. Dar ar putea fi vizate şi alte bunuri americane precum whisky şi cereale pe care statele europene le 
importă acum de peste ocean, potrivit unui document obţinut de Bloomberg. Şi e vorba de bani mulţi. Valoarea 
totală a importurilor americane care vor fi afectate de noile tarife se ridică la 2,8 miliarde de euro. Dar Donald 
Trump nu pare să dea înapoi. Chiar plusează - spunea, anterior informaţiilor venite de la Bruxelles, că dacă Europa 
face asta atunci va taxa importul de maşini. Abia aştepta să facă asta, să lovească Germania în plin. Şi aşa se 
rostogoleşte. Să impună tarife similare şi pentru importurile de maşini. Iar Germania ar fi direct vizată. Tarifarea 
maşinilor ar lovi puternic şi industria românească pentru că suntem mari furnizori de componente. 
Dincolo de declaraţii este o situaţie gravă. Europa are în faţă un viitor în care va fi singură şi va avea lupte grele de 
dus. Confruntate cu modul atipic de a face politică al lui Trump, statele europene se uitau spre China ca partener 
în politica globală. Xi Jinping părea un aliat al comerţului liber. Dar schimbările politice de la Bejing, tendinţele 
spre un regim autoritar şi mai ales o politică expasionistă chiar în curtea din spate a spaţiului comunitar face din 
China un rival. 
Până de curând, Uniunea Europeană nu vedea nicio ameninţare la nivel global venită din partea Chinei. Deşi e o 
ţară comunistă, a doua economie a lumii părea că încearcă drumul democraţiei şi, dacă la un moment dat, 
America lui Trump îşi uită sau chiar pedepseşte aliatul tradiţional, China lui Xi Jinping va reprezenta un partener 
pentru Europa. Dar speranţa că statul chinez va deveni aliat al ordinii globale s-a spulberat repede, în urmă cu o 
săptămână - când s-a vorbit de abrogarea legii care îi permite preşedintelui Chinei să aibă doar 2 mandate 
consecutive. Xi Jinping va rămâne, cel mai probabil, preşedinte pe viaţă. 
Şi sunt puţini cei care mai cred acum că Beijingul se apropie de valorile democratice din Vest, potrivit New York 
Times. Sunt, în schimb, tot mai mulţi lideri europeni care acuză China că vrea să divizeze Uniunea Europeană - cu 
investiţii şi achiziţii majore în Balcani şi în statele centrale. Sunt îngrijorări legate de o politică militară tot mai 
agresivă, mai ales că Guvernul de la Beijing a anunţat că, pentru anul acesta, cheltuielile cu apărarea vor creşte la 
8,1% din PIB. 
Chinezii investesc masiv şi în tehnici de spionaj, realizate mai mult sau mai puţin la vedere. Participaţia de 10 
procente cumpărată de Geely în interiorul Daimler din surse de finanţare neclare sporeşte speculaţiile privind o 
posibilă intruziune a Beijingului în ceea ce reprezintă acum secrete comerciale şi inovaţii ale statelor europene. 
Vreme de zeci de ani, Uniunea Europeană a profitat de pe urma sistemului global creat de Statele Unite după Al 
Doilea Război Mondial. La fel şi China. Dar lucrurile s-au schimbat odată cu alegerea lui Donald Trump la Casa 
Albă, după cum remarcă jurnaliştii de la New York Times. Europa a sperat ulterior că poate profita, aşa cum a 
făcut-o decenii întregi, de pe urma stabilităţii şi a ordinii cu care China şi-a construit succesul în plan economic. 
Dar la fel ca la Washington, ecuaţiile s-au dat peste cap şi în Beijing. Mandatul lui Trump este limitat, al lui Xi 
Jinping nu mai este. Luna trecută, ministrul de Externe al Germaniei avertiza că Beijingul încearcă să impună lumii 
propriul sistem politic şi economic, dar care diferă de cel european pentru că nu se bazează pe respctarea 
drepturilor omului şi a libertăţilor individuale. Sistemul chinez e mai degrabă concentrat către un bine colectiv. 
Oficialul german se arăta îngrijorat în special de planul Beijingului prin care sunt alocate investiţii uriaşe în 
infrastructură pentru dezvoltarea unor rute de comerţ între China şi Europa, un nou „Drum al Mătăsii". 
Planul chinezilor s-ar putea dovedi mai mult unul politic, decât economic. Ministrul german adăugă că, dacă 
statele europene nu vor reuşi să-şi impună propriile strategii în această colaborare, atunci China va reuşi divizarea 
Europei. Cei care susţin această opinie aduc aminte că presa germană a scris de 10 ori mai multe articole despre 
tranzacţia dintre Geely şi Daimler decât despre eliminarea regulii privind cele 2 mandate ale preşedintelui chinez. 
Opiniile sunt, însă, împărţite. 
Astfel de păreri sunt considerate de unii analişti drept alarmiste. Ei aduc aminte de faptul că parteneriatul dintre 
Germania şi China s-a tradus, anul trecut, în schimburi comerciale în valoare de 230 de miliarde de dolari. Dar 
comerţul este doar o mică parte din tot tabloul geopolitic. Din punct de vedere politic, Uniunea Europeană se 
confruntă cu o expansiune a partidelor de populiste, care câştigă teren. În plus, politici precum cele promovate de 
Polonia şi Ungaria au stârnit mereu discuţii aprinse la Bruxelles. Liderii europeni au învăţat cum să discute cu 
Rusia lui Vladimir Putin. Dar Xi Jinping, spun analiştii, vrea, întâi de toate, să fie respectat. Democraţiile liberale 
trebuie să înveţe acum să negocieze şi cu un sistem de valori diferit. 
(Sursa: Digi 24) 
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 Kim Jong-Un este dispus să poarte discuţii cu Statele Unite privind denuclearizarea 
Kim Jong-Un, liderul regimului de la Phenian, şi-a exprimat disponibilitatea de a purta discuţii cu Statele Unite 
despre denuclearizare, a anunţat, marţi, Chung Eui-yong, consilierul pe probleme de Securitate al preşedintelui 
Coreei de Sud, relatează site-ul agenţiei Yonhap. 
Liderul regimului de la Phenian a sugerat că este dispus să poarte discuţii cu Statele Unite în privinţa 
denuclearizării Coreei de Nord în cadrul întrevederilor pe care le-a avut cu delegaţia de înalţi oficiali sud-coreeni 
ce a efectuat o vizită de două zile în Coreea de Nord. 
”Coreea de Nord şi-a asumat clar angajamentul faţă de denuclearizarea Peninsulei Coreea, iar oficialii de la 
Phenian au declarat că nu văd niciun motiv să deţină armă nucleare, în cazul în care va fi garantată siguranţa 
regimului şi dacă ameninţările militare împotriva Coreei de Nord vor fi eliminate”, a declarat Chung Eui-yong. 
”Kim Jong-un a afirmat că denuclearizarea poate fi pe agenda discuţiilor dintre Coreea de Nord şi SUA. Ceea ce ne-
a atras atenţia a fost că liderul de la Phenian ne-a spus clar că denuclearizarea a fost ultima dorinţă a tatălui său”, 
a declarat oficialul de la Seul. 
De asemenea, consilierul pe probleme de Securitate al preşedintelui sud-coreean a precizat că Phenianul nu va 
mai efectua teste nucleare sau balistice, dacă vor fi iniţiate discuţii între SUA şi Coreea de Nord. 
”În plus, Coreea de Nord a promis să nu folosească arme nucleare sau convenţionale împotriva Coreei de Sud”, a 
adăugat Chung Eui-yong. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Washington Post: Administraţia Donald Trump analizează posibilitatea unui ATAC punctual contra Siriei 
Administraţia Donald Trump analizează posibilitatea unui bombardament punctual împotriva Siriei ca reacţie la 
informaţiile privind atacuri cu arme chimice, afirmă oficiali americani citaţi de cotidianul The Washington Post. 
Conform surselor citate, preşedintele Donald Trump le-a cerut membrilor Administraţiei de la Washington opţiuni 
pentru sancţionarea regimului Bashar al-Assad după presupusele atacuri cu clor şi posibil cu alte arme chimice în 
zone aflate sub controlul forţelor opoziţiei. Cel mai recent incident de acest gen a fost raportat pe 25 februarie, în 
zona Ghuta de Est, o suburbie a Damascului. Un copil a murit în urma acestui atac, au declarat surse medicale 
siriene. 
În acest context, Donald Trump a discutat despre potenţiale măsuri militare punctuale împotriva Siriei în cursul 
unei reuniuni desfăşurate la Casa Albă la care au participat şeful Cancelariei prezidenţiale, John F. Kelly, consilierul 
pentru Siguranţă Naţională, Herbert McMaster, şi secretarul Apărării, James Mattis, au declarat funcţionari de la 
Preşedinţia SUA, sub protecţia anonimatului. 
Însă Dana White, purtătorul de cuvânt al Pentagonului, a negat că James Mattis a participat la această reuniune, 
dând asigurări că această "conversaţie nu a avut loc". 
Un oficial de rang înalt a confirmat că James Mattis a fost prezent, dar s-a opus "vehement" unui atac contra 
Siriei, spre deosebire de Herbert McMaster, care s-a declarat favorabil. 
"Lumea civilizată nu trebuie să tolereze utilizarea frecventă de către regimul Bashar al-Assad a armelor chimice", a 
avertizat Casa Albă. 
În aprilie 2017, Statele Unite au efectuat un atac punctual în Siria. Armata americană a lansat 59 de rachete 
Tomahawk asupra Bazei militare Shayrat. 
Siria se confruntă, începând din martie 2011, cu revolte reprimate violent şi cu un conflict militar între serviciile de 
securitate subordonate regimului Bashar al-Assad, forţele opoziţiei şi grupuri teroriste, inclusiv organizaţia sunnită 
Stat Islamic (Stat Islamic în Irak şi Siria / Stat Islamic în Irak şi Levant). Bilanţul conflictului depăşeşte 270.000 de 
morţi. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 ONU pregătește LOVITURA pentru Rusia: Va fi acuzată de crimă de război, în Siria 
O comisie a ONU a afirmat marţi că raidurile aeriene efectuate la sfârşitul anului 2017 asupra unei pieţe dintr-o 
localitate controlată de rebeli în Siria, soldate cu cel puţin 84 de morţi, ar putea fi calificate drept crimă de război, 
relatează France Presse. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Forţele armatei ruse au fost menţionate în trecut de această Comisie de anchetă a ONU cu privire la Siria, dar 
'este pentru prima oară când am putut să ne concentrăm asupra unui incident, să colectăm indicii şi să le 
verificăm', a declarat unul dintre membrii săi, Hannz Megally, într-o conferinţă de presă, scrie agerpres.ro. 
'Informaţiile disponibile indică faptul că loviturile au fost efectuate de un avion rusesc care a utilizat arme 
neghidate, inclusiv arme termobarice', afirmă Comisia de anchetă a ONU cu privire la Siria în al 15-lea raport al 
său care acoperă perioada cuprinsă între iulie 2017 şi 15 ianuarie 2018. 
Atacul menţionat a avut loc la 13 noiembrie într-o piaţă din Atareb, în partea de vest a provinciei Alep. Bilanţul: 
cel puţin 84 de morţi, între care şase femei şi cinci copii, şi aproximativ 150 de răniţi, potrivit raportului ce va fi 
prezentat săptămâna viitoare în Consiliul ONU pentru drepturile omului. 
'Nimic nu indică faptul că atacul a vizat deliberat civili sau piaţa din Atareb. Totuşi, utilizarea bombelor neghidate, 
inclusiv a armelor termobarice într-o zonă dens populată de civili, poate constitui o crimă de război', 
concluzionează documentul. 
Comisia, mandatată de Consiliu, nu a avut niciodată undă verde din partea Damascului pentru a se deplasa pe 
teren, dar a efectuat mii de interviuri în regiune şi a avut acces la documente şi fotografii din satelit. 
Aceasta a acuzat în mod repetat părţile din conflictul sirian de comiterea unor crime de război şi, în unele cazuri, 
de crime împotriva umanităţii. 
În timpul prezentării raportului, preşedintele Comisiei, Paulo Pinheiro, a denunţat de asemenea raidul sângeros 
din martie 2017 al coaliţiei internaţionale, sub comandament american, asupra unei şcoli care servea drept centru 
pentru persoanele strămutate în provincia Raqqa. 
Potrivit raportului, 200 de persoane se aflau în şcoală şi 150 de cadavre au fost găsite. Comisia indică faptul că 
prezenţa persoanelor strămutate în şcoală a fost o informaţie 'uşor accesibilă' şi subliniază că nu există nimic care 
să ducă la concluzia că în clădire se aflau luptători ai grupării jihadiste Statul Islamic. 
'Coaliţia internaţională ar fi trebuit să cunoască natura ţintei şi nu a luat toate măsurile de precauţie posibile 
pentru a evita sau a reduce la minimum pierderile de vieţi omeneşti (...) încălcând astfel dreptul umanitar 
internaţional", afirmă Comisia, care evită totuşi să menţioneze o posibilă crimă de război. 
În raportul său, ea atribuie guvernului sirian un atac chimic în Ghouta Orientală în 18 noiembrie la Harasta, 
precizând că se bazează pe interviuri ale martorilor. 
În acelaşi timp, 800 de civili, între care 177 de copii, au fost ucişi în bombardament în zonele controlate de rebeli 
în Ghouta Orientală, de la începutul ofensivei regimului la 18 februarie, a indicat Observatorul sirian pentru 
drepturile omului (OSDO). 
(Sursa: Agerpres) 
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